

إصنع سجادة من الشرق الأوسط

استخدم السجاد العجمي في الماضي ولا يزال يستخدم في الكثير من منازل منطقة الشرق الأوسط. يتميز بعض من السجاد العجمي بالأشكال الهندسية الفريدة، أما البعض الآخر فيضم نقوشًا نباتية زاهية. يعلق الناس هذا النوع من السجاد على الجدران لعرضه كتحف فنية أما بعضهم الآخر فيستخدمه لفرش المنزل و استخدامه أثناء اللقاءات والزيارات الاجتماعية.



المواد المطلوبة:

- ربع ياردة من قماش من الكتان بلون البيج الفاتح
- ورق مقوى قياس A4
- 4 زجاجات ألوان مختلفة مخصصة للرسم على القماش
- فرش للتلوين كبيرة وصغيرة
- صحن لخلط الألوان
- مسطرة
- قلم رصاص
- مقص
- جريدة
- كوب ماء نظيف
- فرجار

الطريقة:

1. ارسم دائرة قطرها 18.5 سم على الورق المقوى باستخدام الفرجار، ثم قم بقص الدائرة.
2. ارسم خطًا عرضيًا باستخدام المسطرة في وسط قطعة القماش ومن ثم ضع الدائرة التي قمت بقصها في وسط الخط المرسوم. باستخدام قلم الرصاص قم برسم دائرة متباعدة أطراف الدائرة الورقية.
3. استخدم الدائرة الورقية لرسم باقي أجزاء التصميم النباتي.
4. بعد الانتهاء من رسم النموذج النباتي ضع ثلاث طبقات من ورق الجرائد تحت القماش، وباستخدام الفرشاة الصغيرة قم بتلوين الأجزاء الضيقة من النقش باتجاه الوسط واستخدم الفرشاة الكبيرة لملء الفراغات الكبيرة. يمكنك استخدام الترتيب اللوني المبين في المثال كما يمكنك ابتكار تركيب لوني جديد.
5. اترك القماش ليجف ثم أزل قطعة الجريدة بعناية كي لا تلتصق بالقماش. اقرأ التعليمات المذكورة على عبوة الألوان فبعضها يتطلب أن تقوم بكوي الألوان حين تجف كي لا تزول عند الغسيل.
6. يمكن استخدام السجادة التي صنعتها لتزيين جدار غرفتك.

Create your Middle Eastern Carpet

Persian carpets were and are still found in many Middle Eastern houses. Some of them feature unique geometrical styles while others use floral patterns. People use them as an artwork to display on the wall or to furnish their houses and sit on for gatherings.

Resources:

- Quarter yard of linen fabric in a light beige colour
- A4 cardboard
- 4 different colours of fabric paint
- Small and big paint brush
- Coloring palette
- Ruler
- Pencil
- Scissors
- Newspaper
- Cup with clean water
- Compass



Instructions:

1. Draw 18.5 cm circle in width and height on the A4 cardboard with the compass, then cut along the line.
2. Draw a horizontal line by using the ruler in the middle of the linen fabric then place the cardboard circle in the center of the line. By using a pencil draw the outline of the circle.
3. Use the circle to draw the rest of the floral design.
4. After drawing the floral pattern place 3 sheets of newspaper underneath the fabric you are about to paint. Use the small brush to paint in the narrow edges toward the center of the circle, and the big brush for filling the wider areas. You may apply the colours in same order shown in the photographs or you may wish to create your own.
5. Leave the fabric to dry then remove the newspaper carefully. Read the instruction on the fabric paint bottle. Some of these fabric paints require ironing when the paint is dry.
6. You can use the carpet you created to decorate your room by hanging it on the wall.